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Protokół Nr VIII/2024 

Rady Miejskiej w Ostródzie 

z dnia 27 listopada 2024 r. 

 

Sesję rozpoczęto o godzinie 09:30, zakończono o godzinie 15.20 tego samego dnia. 

 

Podjęto uchwały od numeru VIII/70/2024 do VIII/87/2024 

 

Ad. 1 

Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski przywitał Radnych, przybyłych gości, 

mieszkańców Ostródy oraz media.  

Sesja została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990r.  

o samorządzie gminnym. 

Na podstawie listy obecności Przewodniczący stwierdził quorum pozwalające na 

podejmowanie prawomocnych uchwał.  

Przewodniczący poinformował, że obrady Rady Miejskiej w Ostródzie są transmitowane  

i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Nagrania obrad  

są udostępniane na stronie internetowej miasta oraz w inny sposób zwyczajowo przyjęty.  

Obecnych na sesji – 21 Radnych.  

Lista obecności Radnych na sesji – stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 2 

Powołanie Sekretarza obrad. 

 

Na Sekretarza obrad powołany został Radny Wojciech Legucki.        

 

Ad. 3 

Proponowane zmiany do porządku obrad: 

Porządek jaki otrzymali Radni: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

3. Proponowane zmiany do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z prac pomiędzy sesjami Rady Miejskiej i realizacji uchwał 

Rady. 

6. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.     

7. Informacje o poprawności złożenia oświadczeń majątkowych.  
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8. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo …” rondu położonemu na 

skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza i Olsztyńskiej. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo …” rondu położonemu na 

skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej, Drwęckiej, Mikołaja Kopernika i 1 Dywizji. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Ostróda na lata 2024-2035. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ostróda na rok 2024.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie pobierania, określania zasad ustalania i poboru oraz 

terminów płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Ostróda. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Ostróda. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania Młodzieżowej Rady Miasta 

Ostróda i nadania jej statutu.  

19. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia czasu na realizację 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Miejską Ostróda.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy na rok 2025 z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

„Zielone Ciepło” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ostródzie i objęcie udziałów 

przez Gminę Miejską Ostróda.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Olsztyńskiej 7. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Juliusza Słowackiego. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Adama Mickiewicza 

26. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy  

ul. Marszałka Piłsudskiego 4. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie, w trybie bezprzetargowym, 

kolejnych umów dzierżaw na czas oznaczony do 3 lat, na zawarcie, w trybie 

bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 3 lat oraz na zawarcie, w 

trybie bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 1 roku. 

27. Wolne wnioski i informacje. 

28. Interpelacje i zapytania. 

29. Zamknięcie VIII sesji Rady Miejskiej. 
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Burmistrz Miasta Ostróda Rafał Dąbrowski, zawnioskował o zdjęcie projektu uchwały                

w sprawie zmiany statutu Młodzieżowej Rady Miasta.  

Głosowanie nad wnioskiem:  

- „Za” - 20 Radnych 

- „Przeciw” - 1 Radny 

- „Wstrzymało się” - 0 głosów 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Wniosek został przyjęty. 

 

Burmistrz Miasta Ostróda Rafał Dąbrowski, zawnioskował o wprowadzenie punktu: 

wystąpienie Przewodniczącej Młodzieżowej Rady Miasta.  

Głosowanie nad wnioskiem: 

- „Za” - 21 Radnych 

- „Przeciw” - 0 głosów 

- „Wstrzymało się” - 0 głosów 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Wniosek został przyjęty. 

 

Wiceprzewodniczący Mariusz Bojarowski zgłosił wniosek o nieodczytywanie podstaw 

prawnych oraz nieodczytywanie treści projektów uchwał przy głosowaniach.  

 

Głosowanie nad wnioskiem Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Bojarowskiego – 

nieodczytywanie podstaw prawnych: 

 

- „Za” - 21 Radnych 

- „Przeciw” - 0 głosów 

- „Wstrzymało się” - 0 głosów 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Wniosek został przyjęty.  

 

Głosowanie nad wnioskiem Wiceprzewodniczącego Rady Mariusza Bojarowskiego – 

nieodczytywanie treści projektów uchwał przy głosowaniach: 

 

- „Za” - 20 Radnych 

- „Przeciw” - 0 głosów 
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- „Wstrzymało się” - 1 Radny 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Wniosek został przyjęty.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Bojarowski, zawnioskował o zdjęcie punktu 8 i 9 

dotyczących nadania nazwy rondom.  

Radna Anna Rutkiewicz zaapelowała, żeby nie zdejmować tych punktów, gdyż była 

możliwość zgłaszania propozycji swoich nazw.   

Radna Anna Monist, odniosła się do procedury konsultacyjnej. Radna odczytała uchwałę 

przeprowadzenia konsultacji społecznych.  

Radny Stanisław Orzechowski, temat rond burzy ogromne kontrowersje. Radny poparł 

wniosek Radnego Bojarowskiego.  

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie punktu 8: 

- „Za” - 9 Radnych 

- „Przeciw” - 12 Radnych 

- „Wstrzymało się” - 0 głosów 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Głosowanie nad wnioskiem o zdjęcie punktu 9: 

- „Za” - 9 Radnych 

- „Przeciw” - 12 Radnych 

- „Wstrzymało się” - 0 głosów 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Wniosek nie został przyjęty. 

 

Porządek obrad po zmianie: 

Porządek jaki otrzymali Radni: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Powołanie Sekretarza obrad. 

3. Proponowane zmiany do porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

5. Wystąpienie Przewodniczącej Młodzieżowej Rady Miasta Pani Niny Brodowskiej. 

6. Sprawozdanie Burmistrza z prac pomiędzy sesjami Rady Miejskiej i realizacji uchwał 

Rady. 

7. Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej.     

8. Informacje o poprawności złożenia oświadczeń majątkowych.  
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9. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo …” rondu położonemu na 

skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza i Olsztyńskiej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo …” rondu położonemu na 

skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej, Drwęckiej, Mikołaja Kopernika i 1 Dywizji. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Ostróda na lata 2024-2035. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ostróda na rok 2024.  

13. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie pobierania, określania zasad ustalania i poboru oraz 

terminów płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Ostróda. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Ostróda. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

19. Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia czasu na realizację 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych 

przez Gminę Miejską Ostróda.  

20. Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy na rok 2025 z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego.  

21. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

„Zielone Ciepło” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ostródzie i objęcie udziałów 

przez Gminę Miejską Ostróda.  

22. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Olsztyńskiej 7. 

23. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Juliusza 

Słowackiego. 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Adama 

Mickiewicza 26. 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy  

ul. Marszałka Piłsudskiego 4. 

26. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie, w trybie bezprzetargowym, 

kolejnych umów dzierżaw na czas oznaczony do 3 lat, na zawarcie, w trybie 

bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 3 lat oraz na zawarcie, 

w trybie bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 1 roku. 

27. Wolne wnioski i informacje. 

28. Interpelacje i zapytania. 

29. Zamknięcie VIII sesji Rady Miejskiej. 
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Ad. 4  

Przyjęcie protokołu z VII sesji Rady Miejskiej. 

Radna Anna Rutkiewicz, naniosła poprawkę do protokołu. Poprawka zgłoszona zgodnie                

z terminem Statutu Miasta Ostróda.  

Radny Dariusz Struk, zgłosił uwagę o uszczegółowienie protokołów. Brak kompletnych 

wypowiedzi w zakresie opłat za śmieci z poprzedniej sesji.  

Radny Ryszard Kowalski powiedział, że protokoły są wysyłane do Radnych wcześniej, aby 

ewentualne uwagi zgłaszać przed sesją, mówi o tym statut miasta.  

Przewodniczący Adrian Godlewski, oprócz protokołu dysponujemy zapisem wideo 

dostępnym na stronie e-sesja oraz na stronie BIP Urzędu Miejskiego. Protokoły nie są 

stenogramem.  

 

Głosowanie nad protokołem z VII Sesji Rady Miejskiej: 

- „Za” – 16 Radnych 

- „Przeciw” - 0 głosów 

- „Wstrzymało się” - 5 Radnych 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Protokół został przyjęty. 

 

Ad.5 

Wystąpienie Przewodniczącej Młodzieżowej Rady Miasta Pani Niny Brodowskiej. 

Przewodnicząca Młodzieżowej Rady Miasta Nina Brodowska, poinformowała o swoich 

założeniach i priorytetach na nową kadencję MRM. Przewodnicząca zadeklarowała 

współprace z Radą Miejską.  

 

Ad. 6 

Sprawozdanie Burmistrza z prac pomiędzy sesjami Rady Miejskiej i realizacji uchwał 

Rady. 

Burmistrz Miasta Ostróda Rafał Dąbrowski, omówił sprawozdanie ze swojej działalności. 

Brak pytań do sprawozdania.  

 

Ad. 7 

Informacje Przewodniczącego Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski odczytał pisma, które wpłynęły do Biura 

Obsługi Rady.  
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Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, pogratulował Radnemu Arkadiuszowi 

Łopatowskiemu zostania członkiem Zarządu Głównego Związku Nauczycielstwa Polskiego. 

Radny Czesław Najmowicz, odniósł się do informacji dotyczącej obchodów Święta 

Niepodległości w kościele św. Dominika Savio. Zdaniem Radnego informacja jest 

przesadzona, za bardzo przekoloryzowana. Wszystkie uroczystości przez ostatnie 30 lat 

odbywały się w kościele NMP, niesprawiedliwe jest wtrącanie się w sprawy kościelne. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, nie rozumiem dlaczego Pan mówi o 

wtrącaniu się w kościół, skoro 11 Listopada jest świętem państwowym, druga kwestia jest 

taka, że uwagę można zwrócić każdemu nawet księdzu.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, mamy do czynienia z uroczystością świecką, w miarę 

możliwości staram się by w trakcie trwania takiego święta odbywała się msza w kościele. To, 

że msza odbyła się w kościele św. Dominka Savio było ustalone z księdzem Władysławem 

Szmulem. 

 

Ad. 8 

Informacje o poprawności złożenia oświadczeń majątkowych.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, poinformował o poprawności składania 

oświadczeń majątkowych.  

 

Ogłoszono 5 min przerwy. 

 

Ad. 9 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo …” rondu położonemu na 

skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza i Olsztyńskiej. 

 

Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Przestrzennej Małgorzata Nowicka, omówiła 

raport z konsultacji społecznych oraz procedurę konsultacyjną.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, odniósł się do raportu. Burmistrz zaproponował, aby               

w wykropkowane miejsca wprowadzić zapis zwycięskiej nazwy w konsultacjach „Rondo 

Reformacji”. Burmistrz nie proponował żadnej nazwy. 

Mieszkaniec Ostródy Tadeusz Lubaszewski, wygłosił swoją mowę nt. propozycji zgłoszonych 

nazw rond. Sprzeciwiam się wymazywania historii naszych pamięci. Zaproponował własną 

propozycję: ks. Jerzego Popiełuszki – odczytano zgłoszony protest. 

Ks. Biskup Paweł Hauser, nazewnictwo rond funkcjonuje w zasadzie tylko w Polsce. Ksiądz 

odniósł się do zgłoszonej nazwy Reformacji. Luteranie to mniejszość w Polsce, chcielibyśmy 

uszanowania nas historycznie. Każde wyznanie ma swoich zwolenników i przeciwników.              
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Ks. Arcybiskup Józef Górzyński telefonicznie zapewnił mnie, nie stanowi problemu 

ekumenicznego nazwania ronda „Rondem Reformacji”.  

Ks. Wojciech Płoszek, przedstawił historię powstania Luteranów w Ostródzie. Od wielu lat 

udzielamy się w Ostródzie, wspieramy nasze miasto w różnych inicjatywach. Władze 

kościołów wielu wyznań już od dawna porozumiały się w temacie wyznań. Poprosił                        

o uszanowanie decyzji mieszkańców Ostródy.  

Radny Leszek Potorski, procedura złożenia wniosku Pana Tadeusz Lubaszewskiego jest 

słuszna. Komisja nie otrzymała wniosku Pana Tadeusz Lubaszewskiego, kiedy można było 

składać wnioski. Nie trafiło to do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, odniósł się do złożonych propozycji nazw 

rond. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotykała się w tej sprawie dwukrotnie. Jeżeli 

wniosek pojawił się w czasie trwania konsultacji i już trwała kampania informacyjna                         

o zgłoszonych kandydaturach to nie było możliwości zgłoszenia dodatkowych propozycji,               

o czym mówi regulamin.  

Radna Anna Monist zaznaczyła, że nie występuje przeciwko komuś kto głosował. Zabieram 

głos w kwestiach proceduralnych i technicznych. Sprawa nazywania nazw rond nie była 

nagłaśniania, że propozycje można złożyć do konkretnego dnia. Pojawiły się ankiety, które 

nie do końca odzwierciedlają wynik. Na kilku ankietach nie było klauzuli RODO.  

Zastępca Burmistrza Jolanta Gadomska, mieszkańcy zmobilizowali się i wynik 500 ankiet 

jest wynikiem dobrym. Należy uszanować wyniki ankiet mieszkańców. Nie powinniśmy 

unieważniać tych konsultacji, bo zniechęcimy Ostródzian do brania udziału w kolejnych 

edycjach.  

Radny Sebastian Radzimiński, konsultacje zostały przeprowadzone. Wynik jest dla wielu 

niezadowalający. Mieszkańcy wyrazili swoje zdanie nt. nazw. Wiele osób swój sprzeciw 

zgłaszało w komentarzach w serwisach społecznościowych. Jest w mieście wiele miejsc, 

gdzie nazwa ks. Jerzego Popiełuszki mogłaby zaistnieć.  

Radna Anna Rutkiewicz 

Radny Kamil Krzyżanowski, w dyskusji nt. rond odniósł się do naszej tożsamości regionalnej.  

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Bojarowski, nawiązał do wystąpienia naszych gości                

i zauważył, że wskazują nam jak powinniśmy się zachować. Nazwa ks. Jerzego Popiełuszki 

znajdzie się w przestrzeni miejskiej. Dobro Wspólne szuka dialogu i porozumienia w tej 

materii. Strona techniczna konsultacji mogłaby się zmienić. Uchwałę można dopracować.  

Radny Stanisław Orzechowski, odniósł się do wyników ankiet. Wiele osób głosowało na 

nazwy spoza listy i te głosy zdobyły więcej głosów łącznie. Klauzula RODO w mojej ocenie 

była konieczna. Uzasadnienie nazwy ronda Reformacji nie koreluje z nazwą Reformacji. 

Reformacja w Polsce jest różnie oceniania przez Polaków.  
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Radny Dariusz Bujak, podsumował dyskusję. Wiele Państwa argumentów powtarza się. 

Mam zaufanie do pracowników Urzędu i Mecenasa.  

Radny Stanisław Orzechowski, złożył propozycję nadania rondu nazwy im. Ks. Jerzego 

Popiełuszki.  

Mecenas Cezary Romanowski, jeśli pierwszy wariant będzie przegłosowany większością 

głosów nie ma konieczności głosowania nad drugą propozycją.  

 

Głosowanie nad propozycją Burmistrza Miasta „Rondo Reformacji”: 

- „Za” - 13 Radnych 

- „Przeciw” - 6 Radnych 

- „Wstrzymało się” - 2 Radnych 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Propozycja została przyjęta.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 15 Radnych 

- „Przeciw” - 6 Radnych 

- „Wstrzymało się” - 0 głosów 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/70/2024 w sprawie nadania nazwy „Rondo Reformacji” rondu położonemu 

na skrzyżowaniu ulic Adama Mickiewicza i Olsztyńskiej została podjęta. 

 

Ad. 10 

Podjęcie uchwały w sprawie nadania nazwy „Rondo …” rondu położonemu na 

skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej, Drwęckiej, Mikołaja Kopernika i 1 Dywizji. 

 

Brak dyskusji w tym punkcie.  

\ 

Głosowanie nad propozycją Burmistrza Miasta „Rondo Weteranów Misji Zagranicznych”: 

- „Za” - 19 Radnych 

- „Przeciw” - 1 Radny 

- „Wstrzymało się” - 1 Radny 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

Propozycja została przyjęta.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 
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- „Za” - 19 Radnych 

- „Przeciw” - 1 Radny 

- „Wstrzymało się” - 1 Radny 

Obecnych na sali - 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/71/2024 w sprawie nadania nazwy „Rondo Weteranów Misji Zagranicznych” 

rondu położonemu na skrzyżowaniu ulic Grunwaldzkiej, Drwęckiej, Mikołaja Kopernika i 1 

Dywizji została podjęta. 

 

Ogłoszono 10 min przerwy. 

 

 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Ostróda na lata 2024-2035. 

 

Brak dyskusji w tym punkcie. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali - 17 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/72/2024 w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Ostróda na lata 2024-2035 została podjęta. 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Ostróda na rok 2024.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Mariusz Bojarowski, zapytał o środki na otwarcie miejsca                    

dla młodzieży w Galerii Mazurskiej.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, będzie to w zarzadzaniu Centrum Kultury, środki będą 

rozliczane z ich budżetu. W przyszłym tygodniu przedstawię Państwu konkretne dane. 

Staramy się o wsparcie zewnętrzne. Od grudnia uruchamiamy kawiarenkę społeczną, gdzie 

seniorzy będą się spotykać. To miejsce znajdzie się w hali OCSiR.  
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Radny Wojciech Legucki, odniósł się do centrum dla młodzieży. Jeżeli będą duże koszty 

utrzymania w galerii mazurskiej to można pomyśleć o pomieszczeniu w Szkole Podstawowej 

nr 4. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 20 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali - 20 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/73/2024 w sprawie zmian w budżecie miasta Ostróda na rok 2024 została 

podjęta. 

 

Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, omówił kwestie podatkowe. Punkt wyjścia to stawki, które 

obowiązują od 2019 r. minęło 6 lat. Miasto zmagało się z inflacją. Wiele samorządów 

podwyższało podatki, miasto Ostróda nie. Przedstawiono stawki podatków z sąsiednich 

gmin. Iława ma stawę 0,98 gr, która się zmieni, gdyż tam też podatki będą podnoszone. 

Podatek od nieruchomości nie jest dla nas największym podatkiem jako źródło dochodu. 

Chcemy, aby zwiększała nam się liczba mieszkańców. Chcemy, aby pojawiło się w mieście 

wiele inwestycji.  

Skarbnik Miasta Wioletta Palmowska, zmieniła się ustawa o finansach publicznych, to my 

musimy zabiegać o podatki i o ludzi, którzy będą tu mieszkać. Bez takich regularnych 

dochodów do miasta mamy „związane ręce”. Nie możemy robić remontów, inwestycji itp.  

Radna Anna Rutkiewicz, jako Radni wiemy, że wpływy z podatków to filary do budżetu. 

Zgłaszamy jako radni w imieniu mieszkańców propozycje do zadań inwestycyjnych. Dziś 

podejmując tą uchwałę o wysokości podatków pomagamy w realizacji potrzeb mieszkańców. 

Te podwyżki są niezbędne.  

Radny Sebastian Radzimiński, zwiększona podwyżka podatków być może pozwoli na 

realizację inwestycji. Jak te środki mają iść na ten cel to będę głosować „za”.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, w budżecie widzicie Państwo szereg inwestycji, nie ma 

tam przypadkowych wydatków tych środków.  

Radna Anna Monist, będę głosować „przeciw”. Proszę o uszanowanie mojego głosu. Przez                

6 lat nie były podnoszone podatki. Dla mnie wyjściem było by, gdyby zwiększenie 

następowało sukcesywnie co roku, co dwa o mniejszy procent. Mieszkańcy nie odczuliby 
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tego tak jak teraz. Podnosimy o 20 %, te środki w wysokości 3 100 000 zł nie są tak 

znaczące. Mamy wiele potrzeb, kary, długi itp. I to za te podatki zapłacimy długi za 

poprzednika.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, podniesienie podatków daje nam możliwość wyboru jaką 

inwestycję zrobimy, a wyroki sądów realizować musimy.  

Radny Czesław Najmowicz, będę głosować przeciw, bo przez całą karierę samorządową nie 

podnosiłem podatków. Zysk po zwiększeniu podatków nazwałbym problemem po byłym 

Burmistrzu. Przedsiębiorcy myślę, że nie są zadowoleni.  

Radny Kamil Krzyżanowski, odniósł się do sytuacji miasta w minionych latach. W mieście 

panowała ciemność. Nie możemy dopuścić do sytuacji, żeby miasto się nie rozwijało.  

Radny Wojciech Legucki, miasto musi się zmieniać. Musimy rozważyć, aby w kolejnych 

latach nie było sytuacji, gdzie trzeba będzie podnieść je znowu o kolejne 20 %. Jest to 

niewielki procent dla dochodów, ale mimo to pozwoli nam to zrealizować pewne plany.  

Radny Arkadiusz Łopatowski, odniósł się do subwencji oświatowej i jej wpływu na budżet. 

Aby prowadzić oświatę należy robić to z własnych środków.  

Wiceprzewodniczący Julian Pawłowski, poprzednik nie rozwijał miasta. Środki z nowych 

stawek podatkowych mam nadzieję będą wydatkowane z głową.  

Radny Dariusz Struk zapytał, czy miasto zamierza godnie pokryć funkcjonowanie 

ostródzkich szkół.  

Radny Jarosław Borzuchowski, dla przedsiębiorców problemem nie są podatki, ale mało 

stabilna polityka rządu, np. inflacja. To są elementy polityki gospodarczej, przez lokalną 

politykę nie mamy wpływu na funkcjonowanie lokalnych przedsiębiorców. Wszystko pokażą 

nam dane jaka była ściągalność podatków.  

Radny Kamil Krzyżanowski, wypowiedział się w imieniu młodego pokolenia. Mieszkańcy żyją 

teraźniejszością i czekają na kolejne inwestycje.  

Wiceprzewodniczący Mariusz Bojarowski, mamy wiele czynników które powodują stopień 

podwyższenia podatków. Stawki powinny zostać urealnione. Klub „Dobro Wspólne” złoży 

wniosek o wysokości podatku i polityki gospodarczej dla naszych przedsiębiorców. 

Radny Leszek Potorski, podwyżki są nieodzowne, ale być może powinny być mniejsze.  

Radny Ryszard Kowalski, są głosy za i przeciw, z niektórymi możemy się zgadzać z innymi 

nie. Jak nie zrobimy podwyżek to nie wykonamy remontów i inwestycji. Radny odniósł się do 

decyzji byłego Burmistrza Zbigniewa Michalaka. Nasz Klub będzie głosował „Za”.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 4 Radnych  

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 
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Obecnych na sali – 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/74/2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

została podjęta.  

 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych. 

 

Brak dyskusji w tym punkcie. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 16 Radnych 

- „Przeciw” – 1 Radny 

- „Wstrzymało się” – 4 Radnych 

Obecnych na sali – 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/75/2024 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych została podjęta.  

 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie pobierania, określania zasad ustalania i poboru oraz 

terminów płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej. 

 

Brak dyskusji w tym punkcie. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 20 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 1 Radny 

Obecnych na sali – 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/76/2024 w sprawie pobierania, określania zasad ustalania i poboru oraz 

terminów płatności i wysokości stawki opłaty miejscowej została podjęta.  

 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Ostróda. 
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Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, podziękował Pani Skarbnik za dotychczasową 

współpracę.  Wiele się od Pani nauczyłem, bardzo dobrze mi się pracowało z Panią Wiolettą.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, również podziękował Pani Skarbnik za 

współpracę.  

Skarbnik Miasta Wioletta Palmowska, podziękowała za 4 lata pracy, jest to dla mnie bardzo 

wzruszająca chwila.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 21 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/77/2024 w sprawie odwołania Skarbnika Miasta Ostróda została podjęta.  

 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Miasta Ostróda. 

 

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, jestem przekonany, że osoba Pani Justyny Musiałowskiej 

bardzo godnie zastąpi Panią Wiolettę Palmowską.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 21 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 21 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/78/2024 w sprawie powołania Skarbnika Miasta Ostróda została podjęta.  

 

Skarbnik Miasta Justyna Musiałowska, podziękowała za zaufanie, mam nadzieję na 

pomyślną współpracę.  

 

Ogłoszono 10 minut przerwy. 

 

Ad. 18 
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Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego. 

Brak dyskusji w tym punkcie.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 17 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/79/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego w zakresie lokalnego transportu zbiorowego została podjęta.  

 

Ad. 19  

Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia czasu na realizację 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za 

korzystanie z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach 

prowadzonych przez Gminę Miejską Ostróda.  

Brak dyskusji.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 18 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 18 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/80/2024 o zmianie uchwały w sprawie ustalenia czasu na realizację 

bezpłatnego nauczania, wychowania i opieki oraz określenia wysokości opłat za korzystanie 

z wychowania przedszkolnego w publicznych przedszkolach prowadzonych przez Gminę 

Miejską Ostróda została podjęta.  

 

Ad. 20  

Podjęcie uchwały w sprawie Rocznego Programu Współpracy na rok 2025                      

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego.  
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Radna Anna Monist, zaapelowała do Radnych o zaakceptowanie projektu tej uchwały. Jako 

Przewodnicząca Ostródzkiej Rady Organizacji Pozarządowych, Radna odczytała stanowisko 

o uaktualnieniu karty współpracy. Mam nadzieję, że Pan Burmistrz pomoże organizacjom 

pozarządowym w pozyskiwaniu środków.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, na pewno współpraca będzie układała się pomyślnie.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 17 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/81/2024 w sprawie Rocznego Programu Współpracy na rok 2025                       

z organizacjami pozarządowymi oraz innymi uprawnionymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego została podjęta. 

 

Ad. 21  

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

„Zielone Ciepło” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ostródzie i objęcie 

udziałów przez Gminę Miejską Ostróda.  

Brak dyskusji.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 17 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/82/2024 w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału zakładowego 

„Zielone Ciepło” Spółka z ograniczoną odpowiedzialnością w Ostródzie i objęcie udziałów 

przez Gminę Miejską Ostróda została podjęta. 

 

Ad. 22  

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Olsztyńskiej 7. 

Brak dyskusji.  
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Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 17 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/83/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Olsztyńskiej 7 została 

podjęta. 

 

Ad. 23 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Juliusza 

Słowackiego. 

Brak dyskusji.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 18 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 18 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/84/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Juliusza Słowackiego 

została podjęta. 

 

Ad. 24 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Adama 

Mickiewicza.  

Brak dyskusji.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 17 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 1 Radny 

Obecnych na sali – 18 Radnych 
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Uchwała Nr VIII/85/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Adama Mickiewicza 

została podjęta. 

 

 

Ad. 25 

Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy  

ul. Marszałka Piłsudskiego 4. 

Brak dyskusji.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 18 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 18 Radnych 

 

Uchwała Nr VIII/86/2024 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Ostróda dla terenu przy ul. Marszałka 

Piłsudskiego 4 została podjęta. 

 

Ad. 26 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie, w trybie bezprzetargowym, 

kolejnych umów dzierżaw na czas oznaczony do 3 lat, na zawarcie, w trybie 

bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 3 lat oraz na 

zawarcie, w trybie bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do               

1 roku. 

 

Brak dyskusji w tym punkcie.  

 

Głosowanie nad uchwałą: 

- „Za” - 18 Radnych 

- „Przeciw” – 0 głosów 

- „Wstrzymało się” – 0 głosów 

Obecnych na sali – 18 Radnych 
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Uchwała Nr VIII/87/2024 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie, w trybie 

bezprzetargowym, kolejnych umów dzierżaw na czas oznaczony do 3 lat, na zawarcie, w 

trybie bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do 3 lat oraz na 

zawarcie, w trybie bezprzetargowym, kolejnych umów najmu na czas oznaczony do               

1 roku została podjęta. 

 

 

Ad. 27 

Wolne wnioski i informacje. 

Wiceprzewodniczący Mariusz Bojarowski, odczytał pismo w sprawie obniżki podatków dla 

lokalnych przedsiębiorców. Radny zapytał o stawki za garaże, czy powrócą do tym z przed 

kilku lat. 

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski odpowiedział, że stawki za garaże będą obniżone.  

Radna Beata Horodyłowska zapytała, czy miasto planuje organizację sylwestra. Radna 

powiedziała, że na terenie nad jeziorem Sajmino brakuje barierek. Kolejnym tematem jest to, 

że Pan Aramowicz ma ogromne zasoby zdjęć naszej Ostródy, ma ciekawą bibliotekę. 

Wydział Promocji mógłby to przejąć, zorganizować wystawę.  

Burmistrz Miasta Rafał Dąbrowski, na tą chwilę nie podjąłem jeszcze decyzji o organizacji 

takiego wydarzenia. W sprawie barierek, takie pismo skierujemy do Gminy Ostróda.  

Zastępca Burmistrza Jolanta Gadomska, jesteśmy zainteresowani zdjęciami. Myślę, że 

zwrócimy się oficjalnie o zgodę do Pana Aramowicza. 

Radny Wojciech Legucki, powiedział, że warto zastanowić się nad kolejnością robienia rond 

w mieście.  

Radny Mirosław Godlewski, próby nazwania kolejnych rond, które mają nas poróżnić 

religijnie powinniśmy odstawić na bok.  

Radny Jarosław Borzuchowski, zabrał głos nt. powrotu wojsk do Ostródy.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, odniósł się do zmian w Radach Osiedli. 

Będzie powołany Zespół ujednolicający statuty Rad Osiedli. Odbyłem rozmowy                             

z Burmistrzami. Można powołać komisję lub zespół. Druga opcja jest korzystniejsza dla nas. 

Przewodniczący poinformował, że kolejna sesja planowana jest na dzień 18 grudnia 2024 r.  

a następna sesja to 30.12.2024 r.  

 

Ad. 28 

Interpelacje i zapytania. 

Brak złożonych interpelacji i zapytań. 
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Ad. 29 

Zamknięcie VIII sesji Rady Miejskiej. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adrian Godlewski, zamknął obrady VIII sesji Rady Miejskiej  

w Ostródzie. Transmisja obrad VIII sesji Rady Miejskiej znajduje się na stronie Biuletynu 

Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Ostródzie. Imienny wykaz głosowań Radnych 

stanowi załącznik do niniejszego protokołu i jest dostępny na stronie internetowej Biuletynu 

Informacji Publicznej. 

 

Protokołowała: 

Natalia Subocz 

 

Zatwierdził:  


